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Programmabegroting 2015 – 2018  
De begroting. 
De Gemeenteraad heeft op 30 oktober 2014 de Programmabegroting 2015 en de financiële vooruitblik 
voor de jaren 2016 – 2018 goedgekeurd. De basis voor de begroting zijn het Collegeprogramma 
“Daadkracht Dichtbij” en de Kadernota 2015. 
Vanuit het gemeentehuis wordt in 2015 meer dan € 350 miljoen uitgegeven voor de lokale economie! 
Dus belangrijk dat we vertrouwen hebben in de juiste aanpak.  



De drie belangrijkste thema’s in de begroting zijn 
- het invulling geven aan de decentralisatie van het sociaal beleid,  
- ombuigingen, en  
- ruimte voor nieuw beleid.  
Op het gebied van het Sociale beleid lopen we als Alphen aan den Rijn voorop. Onder regie van 
wethouder de Jager is er goed overleg met de maatschappelijke organisaties. Een goede invulling van 
het sociaal beleid in combinatie met bezuinigingen, ga er maar aanstaan! En dat heeft wethouder de 
Jager met zijn staf uitstekend aangepakt. Uitgangspunt voor het CDA is dat iedereen de 
ondersteuning krijgt die hij of zij nodig heeft; met de nieuwe aanpak, uitgaan van wat iemand zelf nog 
kan en waar ondersteuning nodig is, lijkt dat allemaal mogelijk.  
De kaders voor de andere ombuigingen staan, en er is een behoorlijk begin gemaakt met de invulling. 
We hebben als CDA vertrouwen in de aanpak van het College.  
Een belangrijk deel van de bezuinigingen staat op de rol voor na 2015. De Raad heeft daar 
uitdrukkelijk voor gekozen. Voor Raad en College de opdracht om die lijn de komende jaren vast te 
houden! 
De bezuinigingen creëren ook ruimte voor nieuw beleid. Welk nieuw beleid, dat wordt de komende tijd 
ingevuld. Uitgangspunt voor de Coalitie is wel dat het geld eerst daadwerkelijk wordt bespaard, 
voordat het aan nieuwe zaken wordt uitgegeven.  
Concreet sturen en bijsturen. 
Laten we er ook niet omheen draaien: het rijk bezuinigt stevig op het sociaal beleid. Wij willen vanuit 
het CDA dat iedereen de zorg krijgt die nodig is en tegelijkertijd een beweging maken naar andere 
vormen van ondersteuning, en dat binnen het beschikbare budget.  
Dat is echt een pittige opgave, garanties zijn vooraf niet te geven. Binnen die onzekerheden heeft het 
College naar de opvatting van het CDA een effectieve mix van plannen, indicatoren, periodieke 
monitoring. Dat geeft ons vertrouwen in die aanpak, goed voor elkaar! Het vraag wel effectief sturen, 
monitoren en waar nodig bijsturen. Rapportages en monitoring kunnen kille instrumenten zijn: het 
CDA wil een betrokkenheidsmodel waar vanuit de raad actief kan worden deelgenomen: mensen 
laten vertellen hoe het met hen gaat, een goede positionering van de participatieraden, met elkaar 
delen van verhalen en casuïstiek om van te leren; verbeteren door te vergelijken en naar een 
instrument te groeien dat horizontale verantwoording goed mogelijk maakt.  
Specifieke onderwerpen: 
Vanuit de CDA fractie hebben we specifiek aandacht gevraagd voor de volgende onderwerpen. 

 Alphen aan den Rijn moet de groenste gemeente van Nederland zijn 
Voor het CDA is dat een belangrijk doel. De agrarische sector en de boomkwekerijsector zijn mooie 
voorbeelden van groen. Dat moeten we meer zien door te trekken in de wijken en kernen. 
Stadslandbouw, de eerste successen zijn er. Het CDA wil van het College een ambitieuze ontwikkel-
agenda. Niet alleen aansluiten bij bekende initiatieven, ook innoveren en vooroplopen in Nederland.  

 Levensvatbare wijken en kernen 
Wijkbeheer en wijkregisseurs zijn belangrijk voor het woongenot in onze gemeente. Wethouder van 
Velzen trekt daar stevig aan. 
Het proces "Nieuw en Anders" en de uitkomst van de prioriteiten per wijk (die de komend maanden op 
tafel gaan komen) uit Wijken en Kernen (in kader van Leefbaarheid) gaat een spannende fase in: die 
van keuzes maken. CDA wil dat leidend in de keuzes van het College.  
Onderlinge binding in de wijken, het kan op veel manieren. Bijvoorbeeld bladkorven: samen zorgen 
dat de wijk goed onderhouden blijft. Als CDA willen we de bladkorven in Alphen graag terug: dit kost 
geen geld maar levert geld op! Het College heeft toegezegd het weghalen van de bladkorven te gaan 
evalueren en dan een besluit te nemen voor 2015. 

 Water, kwaliteit, bedrijvigheid en recreatie. 
De rioleringen moeten berekend zijn op het verwerken van steeds grotere hoeveelheden water in 
steeds kortere tijd. Het CDA heeft aan het College gevraagd of de riolering in onze Gemeente 
voldoende robuust om dat op te vangen. Het College heeft geantwoord dat de riolering inderdaad 
voldoende robuust is en dat er afstemming is met het Hoogheemraadschap van Rijnland om 
problemen zoals van dit jaar in Boskoop te voorkomen. 
Scheepvaart, recreatie, wonen en werken aan het water. Water als blauwe slagader van onze stad! 
Het CDA heeft gevraagd om een waterkansenkaart van onze gemeente op te stellen. Het College 
gaat daarmee aan de slag en komt eerste kwartaal 2015 met een invulling. 

 Harmonisatie van leges 
Gevoelig punt voor het CDA zijn de harmonisatie van leges voor begraven: we vinden de harmonisatie 
voor Rijnwoude en Boskoop lastig. We begrijpen de roep om harmonisatie, maar maken ons wel 



zorgen over de hoogte van de tarieven. Het College gaf aan dat de Raad heeft gevraagd om 
harmonisatie. We studeren nog op een goede aanpak. 

 Economisch beleid 
In Collegeakkoord is voor dit jaar een economisch actieplan aangekondigd en dat is er nog niet. 
Daarom heeft het CDA gevraagd aan het College of er wel schot in zit. Wethouder van As gaf een 
aantal voorbeelden van concrete resultaten en zegde toe begin 2015 met een overzicht te komen. 

 Digitale veiligheid 
Mede door de decentralisatie in het sociale domein heeft de Gemeente steeds meer gegevens over 
personen. Het CDA heeft gevraagd hoe het is met de veiligheid van de gegevens van onze inwoners 
bij de gemeente. Het College gaf aan dat het wel goed geregeld is en dat begin 2015 het thema 
“cyber security” breder met de Raad zal worden besproken. 

 Bereikbaarheid 
Het CDA heeft ook de bereikbaarheid van De wijk Kerk en Zanen aangekaart. Het spoor is in de spits 
een echte barrière en een onderdoorgang kan dan een oplossing bieden. Het College voelt daar 
echter niet voor; in vergelijking met andere knelpunten vindt het College dat dit geen prioriteit heeft. 
 
Voor meer informatie: Jos Ensing, raadslid CDA, jensing@alphenaandenrijn.nl 
   
 

Verordening Sociaal Domein 

Op donderdag 30 oktober heeft de gemeenteraad met een zeer ruime meerderheid de verordening 
Sociaal Domein aangenomen. Complimenten aan de wethouder, ambtenaren en adviesorganisaties 
die ervoor hebben gezorgd dat de raad zich voor 1 november over de verordening kon uitspreken. Dat 
is noodzakelijk voor de uitvoeringsorganisaties die de komende weken een gesprek aangaan met 
inwoners over de hulp die zij na 1 januari 2015 nodig hebben. Deze organisaties kunnen nu 
terugvallen op een verordening als het gaat om de uitvoering van het beleid. Net als bij de 
behandeling van het beleid bleek ook nu weer dat alle raadsleden worstelen met de enorme opgave 
die decentralisaties vormen. Er waren maar liefst 31 moties en amendementen bij de verordening 
ingediend. Als CDA fractie hebben we geen voorstel ingediend. Deze hele operatie heeft ons inziens 
de meeste kans van slagen als we professionals zoveel mogelijk vrijheid geven om anders te werken. 
We moeten dezelfde taken immers met een fors kleiner budget uitvoeren. Een bijna onmogelijk 
opgave. En in ieder geval één waarvan we nu nog niet goed kunnen overzien hoe deze precies vorm 
gaat krijgen. Daarom zijn we als CDA-fractie erg blij met de toezegging van de wethouder dat de 
verordening niet in beton gegoten is en snel kan worden aangepast indien nodig. We zullen in nauw 
contact met inwoners en organisaties blijven om na te gaan of de uitvoering van het beleid straks 
goed verloopt en mensen die echt hulp nodig hebben dat ook daadwerkelijk krijgen.  
  
Voor meer informatie: Marly de Blaeij, raadslid CDA, m.de.blaeij@alphenaandenrijn.nl 
 
 

Onderzoek N207-Zuid 
Gemeenteraad stemt in met Onderzoek N207-Zuid Tijdens de voortgezette 
gemeenteraadsvergadering op dinsdag 4 november hebben we gesproken over het uit te voeren 
milieuonderzoek naar 3 varianten voor de N207-Zuid, zoals dat wordt gedaan in de 
milieueffectrapportage (m.e.r.). Deze moet zicht bieden op verkeerskundige en leefbaarheidseffecten 
van de verschillende varianten. Namens het CDA heb ik aangegeven dat we kunnen instemmen met 
het onderzoek. Niet omdat we nu al een keus hebben gemaakt of dat elke variant ons even goed is. 
integendeel, ook wij staan niet te trappelen bij een weg door het Zaanse Rietveld. Maar van belang is 
nu dat alle relevante informatie objectief op tafel komt. Daarom hebben wij ook geen voorstellen 
gesteund, die leiden tot het schrappen van een of meer varianten. Niet omdat we nu voor een van die 
varianten zijn maar omdat het gaat om deugdelijke onderbouwing. Een goede m.e.r. is in het belang 
van iedereen: voor- en tegenstanders van een tracé. Het CDA vindt dat er een oplossing moet komen 
voor de groeiende verkeersdruk rond de Greenport. Door de economische groei en verdere 
bebouwing neemt het regionale en lokale verkeer de komende decennia toe met zo'n 25%. Daar 
moeten we een antwoord op formuleren. Zodat de leefbaarheid van Boskoop en Hazerswoude-Dorp 
verbeteren.  
Tijdens de raadsvergadering hebben we speciaal aandacht gevraagd voor de situatie van de 
Loeteweg. De CDA fractie is afgelopen zaterdag op bezoek geweest bij de inwoners van de 
Loeteweg. Daar maakt men zich zorgen voor de gevolgen van de varianten voor de leefbaarheid aan 
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deze weg. In navolging van de suggesties van de bewoners hebben we de wethouder gevraagd 
onderzoek te doen naar de interne verkeersstructuur en daarbij de lokale toegangswegen. De 
wethouder heeft gewezen op een uit te voeren verkeersonderzoek en zal zorgen dat dat parallel loopt 
aan de m.e.r., dat het daar optimaal op aansluit en dat de resultaten tijdig voor de raad en bewoners 
beschikbaar zijn. Met die toezegging konden wij als CDA definitief instemmen met de m.e.r. 
 
Voor meer informatie: René Vrugt, raadslid CDA, rvrugt@alphenaandenrijn.nl 
  
 

Bijeenkomst Hofman in Hazerswoude 
Op 29 oktober was er een bijeenkomst bij Hofman in Hazerswoude over de wegen problematiek in 
Hazerswoude centrum. Er ligt een keuze voor een tunnelbak of een rondweg. Deze bijeenkomst was 
er om te strijden tegen de rondweg. Namens het CDA waren Helma van der Louw en Peter Bontekoe 
vertegenwoordigd. Er was een grote opkomst en er werden veel argumenten tegen de rondweg naar 
voren gebracht. Eigenlijk is elke meter asfalt door het groene hart een meter teveel. Toch zullen 
infrastructurele problemen moeten worden bekeken en zo mogelijk opgelost. 
 
Voor meer informatie: Peter Bontekoe, raadslid CDA, pbontekoe@alphenaandenrijn.nl 
 
 

CDA congres in Alkmaar 
441 jaar en 1 maand terug begon de victorie in Alkmaar toen daar de Spanjaarden werden verslagen. 
Zaterdag 8 november congresseerde het CDA landelijk in theater de Vest en de Grote Sint 
Laurenskerk te Alkmaar. Samen met honderden CDA-ers waaronder ook enkele Alphenaren waren 
we vanuit de fractie gedrieën afgereisd: Roeli Hoving, Marly de Blaeij en ondergetekende. Tijdens het 
ochtendgedeelte bezochten we o.a. de deelsessie over energie en klimaat. Later woonden we in de 
kerk het plenaire deel bij met onder meer een speech van Sybrand Buma die stevig uithaalde naar 
"het Randstadkabinet dat werkt in de Haagse kaasstolp". Tussen de middag hebben we genoten van 
een informatieve stadswandeling door het prachtige, oude centrum van Alkmaar. Door de 
aanwezigheid van vele honderden CDA-ers kleurde die binnenstad helemaal groen . 's Middags 
stonden onder meer de stemming over resoluties op de agenda. Aangenomen werden resoluties over 
een hogere kiesdrempel, over een beter vluchtelingenbeleid en over het belang van privacy. Aan het 
slot van het Congres werd Elco Brinkman gekozen tot lijsttrekker voor de 1e Kamerverkiezingen van 
2015. Al met al was het een boeiende dag met vele, leuke gesprekken met de andere 
congresgangers. Op 11 april 2015 zal het Voorjaarscongres plaatsvinden. Zet het vast in uw agenda!  
 
Voor meer informatie: René Vrugt, raadslid CDA, rvrugt@alphenaandenrijn.nl 
 
 

Vergadercyclus november 2014 
 Dinsdag 11 november is er ALV CDA om 20.00 uur in dorpshuis “de Juffrouw” in Hazerswoude-

Dorp 

 Donderdag 13 november is er RTG opiniërend om 20.00 uur 

 Zaterdag 22 november is er CDA op de koffie in winkelcentrum de Atlas 

 Maandag 24 november vergadert de CDA fractie om 20.00 uur 

 Donderdag 27 november is er Raadsvergadering om 20.00 uur 
 
 
Indien u deze fractieflits niet meer wilt ontvangen, stuurt u dan een mail naar 
fractieondersteuning.cda@kpnmail.nl 
Uw e-mailadres wordt dan direct verwijderd. Natuurlijk kunt u ook altijd nieuwe abonnees aandragen.!  
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